
  Styrelsemöte 5/2024 

  Protokoll 

 

Tid Måndag 15 april kl. 18.00 

Plats Hamngatan 5 

Kallade Styrelsen  Kimberly Terry (ordförande) (4/4) 

  Tony Cederberg (4/4) 

  Ola Sundberg (4/4) 

  Joanna Isaksson (3/4) 

  Alexander Woivalin (2/4) 

  Fanny Enestam (2/4) 

  Ellinor Wrangtorp (2/4) 

Pia Widén (3/4) 

   

Personal  Josefine Egenfelt (verksamhetsledare) 

 

§ 1 MÖTETS ÖPPNANDE 

Mötet öppnades kl.  18:06 

 

§ 2 VAL AV MÖTESFUNKTIONÄRER 

Förslag till mötessekreterare: Tony Cederberg 

Förslag till vibes watcher: Ellinor Wrangtorp 

Beslut:  Enligt beslut 

§ 3 MÖTETS BESLUTFÖRHET 

Styrelsen är beslutsför då ordföranden eller viceordföranden endera jämte så många 

styrelsemedlemmar är närvarande att de tillsammans utgör minst hälften av styrelsen. 

Beslut: Mötet konstaterar vara beslutsfört. 

§ 4 GODKÄNNANDE AV MÖTESAGENDAN 

Beslut:  Mötesagendan godkänns. 

§ 5 PROTOKOLLJUSTERING 

Bilaga 1 - Protokoll styrelsemöte 3 2024 

Beslut: Protokollet från styrelsemöte 3 2024 har justerats. 

§ 6 EKONOMIÄRENDEN 

FULLMAKT FÖR TRANSAKTIONER PÅ NORDNET 

För att inte behöva fråga styrelsen varje gång föreningen behöver sälja fonder på 

Nordnet för att hålla en god likviditet på föreningens brukskonto föreslår kassör och 

verksamhetsledare att två tillsammans av verksamhetsledare, kassör och ordförande 

har rätt att för föreningens räkning köpa och sälja de fonder på Nordnet som 

styrelsen bestämt att får inköpas för att hålla likviditeten på brukskontot på en trygg 
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nivå. Eftersom det tillkommer transaktionsavgifter på försäljningarna föreslås att 

minsta summa per försäljning är 10.000 euro. De transaktioner som har gjorts 

redovisas för styrelsen på nästkommande styrelsemöte efter att transaktionerna har 

gjorts. De enda fonder som kan tecknas är de som på förhand har godkänts av 

styrelsen. 

Beslut: Förslaget godkänns. 

§ 7 GENOMGÅNG AV INTERN ARBETSPLAN 

Bilaga 2 - Intern arbetsplan april-maj 

Genomgång av arbetsplanen  

Beslut: Antecknas till kännedom. 

 

§ 8  SKRIVELSE OM BESVÄR GÄLLANDE PAF-FÖRDELNING 2024 

 Bilaga 3 - Skrivelse om besvär gällande PAF-medel för miljöverksamhet 

 

Verksamhetsledaren har gjort ett förslag på en skrivelse till landskapsregeringen för 

att lyfta fram de faktafel som finns i Archipelago Pares besvär till högsta 

förvaltningsdomstolen om landskapsregeringens beslut gällande PAF-stöd för år 

2024. Förslaget från tidigare diskussioner är att skrivelsen skickas till finansminister 

Mats Perämaa, närings- och miljöminister Jesper Josefsson och handläggare Mia 

Westman. Samtidigt diskuteras föreningens medaktörsintyg med Archipelago Pares 

från år 2021. 

 

Beslut: Förslaget godkänns med ett förtydligande om inkomstskattelagen. 

  

 

§ 9 PROJEKTIDÉ OM BARNBOK OM BIOLOGISK MÅNGFALD 

  

Styrelsen efterfrågade på förra mötet arbetsfördelningen gällande projektidén om 

barnboken om biologisk mångfald och hur mycket arbete detta ger till kansliet. 

Efter diskussioner med Helena von Schoultz konstaterades att kansliet och Helena 

tillsammans kan hjälpas åt för att göra förberedande arbete och ansökan under detta 

år. Ansökan behöver officiellt komma från kansliet. Uppgörande av budget för 

projektet behöver göras av kansliet. Det mesta av detta års arbete behöver göras i 

april, maj och september. Om projektet beviljas medel budgeteras för en 

projektledare som sköter det mesta administrativa då kansliet inte har resurser för att 

leda projektet. Det arbete som då under 2025-2026 krävs av kansliet är personal- och 

ekonomiadministrationen. Kansliet behöver också delta i arbetsgruppen för projektet. 

Om medel inte beviljas för projektledningen kan projektet inte projektet genomföras. 

Innan projektidén tas vidare behövs styrelsen godkännande.  

 

Beslut: Projektet sätts med i nästa års verksamhetsplan. 
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§ 10 PROJEKTIDÉ HÄNG MED OSS UT 

En projektidé har börjat diskuteras på kansliet om ett projekt som riktar sig till 

personer som lever med psykisk ohälsa. Konceptet skulle vara liknande eller samma 

som Friluftsfrämjandet i Sveriges projekt Häng med oss ut. Häng med oss ut handlar 

om att utveckla metod och organisation för att skapa möjligheter för personer med 

psykisk ohälsa att komma ut i naturen och få ta del av de positiva hälsoeffekter som 

friluftslivet har. Metoden bygger på att ge behandlande personal kunskap och 

kompetens för att kunna skapa en egen Häng med oss ut-verksamhet kopplat till sin 

arbetsplats. Metoden bygger även på stort inflytande från deltagarna som också kan 

utbilda sig till hjälpledare och ledare. Metodens grundstenar är de hälsofrämjande 

effekterna av naturkontakt, kamratstöd, återhämtning och fysisk aktivitet. 

 

Kansliet har haft ett online-möte med två personer från Friluftsfrämjandet i Sverige 

som var positiva till att metoden sprids till Åland. Efter kontakt med 

landskapsregeringen och Emmaus kan det konstateras att det borde gå att söka ESF-

medel för projektet. Finansiering upp till 100% kan vara möjligt, dock kan bara en viss 

procent fås i förskott. Potentiella samarbetspartners i projektet kunde vara t.ex. KST, 

ÅHS, Pelaren, Funktionsrätt Åland, Boost, Emmaus, Folkhälsan och andra som arbetar 

med personer med psykisk ohälsa.  

 

Kansliet önskar att styrelsen diskuterar om föreningen borde gå vidare med den här 

projektidén och när projektet i sådana fall skulle kunna genomföras. Samtidigt 

behöver det diskuteras vilka andra projekt föreningen har på gång och om det finns 

andra nya projektidéer så att en långsiktig hållbar planering för kommande projekt 

skapas. 

 

Beslut: Friluftsfrämjandet i Sverige bjuds in för bredare diskussion om hur man kan 

implementera detta koncept på Åland och hur det kunde se ut rent praktiskt samt 

vilka projektpartners (bl.a. BUP, Rädda Barnen) skulle kunna vara aktuella. Varefter 

medel söks för ett kommande projekt. 

§ 11 NATUR OCH MILJÖS ÅRSMÖTE 

 Bilaga 4 - Moteskallelse_Natur_och_Miljo_arsmote_2024 

 Bilaga 5 - Fullmakt--Natur_och_Miljos_arsmote_2024 

Inbjudan till Natur och miljös stadgeenliga årsmöte har inkommit. Årsmötet hålls den 

20 april kl. 10-13 på Kimitoön eller via Teams. Styrelsen behöver besluta vem som 

deltar i mötet som Ålands Natur & Miljös representant med rösträtt och fullmakt 

behöver ges till den personen. Även andra medlemmar från föreningen får delta men 

i så fall utan rösträtt. 

Beslut: Pia Widén anmäler intresse och utreder under kvällen om hon har möjlighet 

att delta. Kimberly Terry deltar i mötet om Pia inte deltar. 

§ 12 SKRIVELSE OM SVÄMGÖDSEL 

 Bilaga 6 – Utkast skrivelse till landskapsregeringen om svämgödsel 

På diskussionsmötet om de stora problemen med svämgödselhanteringen på Åland 

under hösten beslöts att en skrivelse ska skickas till landskapsregeringen med förslag 
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på förbättringar för att undvika att liknande händelser undviks i framtiden. Skrivelsen 

adresseras till jordbruksbyrån, miljöbyrån med kopia till närings- och miljöministern. 

Innan skrivelsen skickas till landskapsregeringen behöver styrelsen godkänna 

innehållet och att skrivelsen ska skickas in. 

Beslut: Förslaget godkänns. 

§ 13 MEDAKTÖRSINTYG MED ARCHIPELAGO PARES 

Bilaga 7 – Medaktörsintyg Archipelago Pares 

Med anledning av den senaste tidens händelser har det uppkommit önskemål om att 

se över det gällande medaktörsintyget som föreningen har undertecknat tillsammans 

med Archipelago Pares. Styrelsen diskuterar om överenskommelsen ska fortlöpa eller 

avbrytas. 

Beslut: Överenskommelsen får fortlöpa. 

§ 14 PER CAPSULAM: SYNPUNKTER PÅ PROJEKT SUNNANVIND 

 Bilaga 8 – Synpunkter samrådsunderlag Sunnanvind  

Denna skrivelse godkändes per capsulam under tiden 4-11.4.2024 och skickades 

därefter till landskapsregeringen innan den 12 april som var deadline för synpunkter.  

 

Beslut: Genom att bifoga beslutet i dagordning och protokoll är beslutet protokollfört. 

 

§ 15 MEDDELANDEN / TILL KÄNNEDOM 

ADRESSÄNDRING 

Fredsfast Ab har meddelat att Mariehamns stad har beslutat att ändra adressen till 

föreningens lokaler till Hamngatan 5 istället för Hamngatan 4.  

NY REPRESENTANT FÖR FÖRENINGEN I GREEN KEY STYRGRUPPEN 

Marie Flodin som varit föreningens representant i Green Key styrgruppen på Åland 

har avsagt sig sitt uppdrag. Petra Granholm har tillfrågats och tackat ja till att vara 

föreningens nya representant i Green Key styrguppen på Åland istället. 

DELTAGANDE I EVENEMANG 

Verksamhetsledaren deltog i Kompassens kaffeklubb på Rådhuset den 12 mars och 

informerade om allemansrätten till inflyttade som deltog i evenemanget. 

Medlemsansvarig träffade personer på Ålands mottagningscenter den 18 april och 

berättade om föreningens verksamhet. 

UTHYRD SKRIVBORDSPLATS 

Östersjönfondens nya VD Sara Arons har tackat ja till att hyra en skrivbordsplats på 

föreningens kansli. Hyrestiden startar den 15 april och fortlöper tillsvidare. 

CIVILSAMHÄLLETS FÖRSLAG TILL ÅLANDS VOLUNTARY REVIEW 

Bilaga 9 - Rekommendationer från civilsamhället till Ålands VR 

Föreningens verksamhetsledare har tillsammans med andra representanter för 

nätverket för verksamhetsledarna på Åland skickat in bifogat förslag på 
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rekommendationer om ålands strategiska utvecklingsmål till författarna av Ålands 

voluntary review som ska skickas till FN från landskapsregeringen i år. Även andra har 

fått möjlighet att lämna in rekommendationer så det är inte säkert att detta är de 

slutliga rekommendationerna som publiceras i rapporten. 

SPONSOR TILL MARIERO 

Sven-Erik och Lena Holmbergs stiftelse önskar donera 5000 euro till Mariero 

omgående. Pengarna ska reserveras till att användas under år 2025 eftersom 

föreningen har projektmedel att jobba med i Mariero för år 2024 

INFORMATION FRÅN MÖTET MED NORDISKA NATURSKYDDSFÖRENINGARNA 

Ordförande och verksamhetsledare informerar från mötet med de nordiska 

naturskyddsföreningarna 8-10 april. 

§ 16 ÖVRIGA ÄRENDEN 

DISKUSSION OM LILLA HOLMEN 

Det har kommit önskemål om agerande gällande gummimattan som planeras på Lilla 

Holmen där paviljongen rivs. Styrelsen diskuterar saken. 

Beslut: ÅNOM följer ärendet och vid behov uttalar sig föreningen i ärendet i form av 

insändare eller motsvarande. 

DISKUSSION OM SKOGSLYCKA-PROJEKTET 

Det är svårt att få sponsorer till Skogslycka-projektet. Styrelsen behöver diskutera om 

projektet ska skalas ner och ansökan skickas in före 30 april eller om fler sponsorer 

ska sökas under året med sikte på att ansökan skickas in och projektet startar upp 

våren 2025. 

Beslut: Verksamhetsledare och orförande får fullmakt att besluta huruvida ÅNOM skall 

söka Leadermedel denna vår eller inte utifrån information som väntas från Leader. 

När en eventuell Leaderansökan görs kan fjolårets vinst användas som 

egenfinansiering i projektet. 

§ 18 TIDPUNKT FÖR NÄSTA MÖTE 

Måndag 13 maj kl. 18 

Beslut: Mötet flyttas till måndag 20:e maj kl 18. 

 

§ 19 MÖTETS AVSLUTANDE  

Mötet avslutas kl. 19:23 

 

 

 

______________________________  ______________________________ 

Kimberly Terry, ordförande  Tony Cederberg, sekreterare  


